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Til 

Børne- og Kulturforvaltningen 

 

Høringssvar fra skolebestyrelsen ved Valhøj Skole vedrørende ændring af skoledistrikter. 

 

Vi har modtaget høringen med glæde. En ændring af skoledistrikterne er nødvendige og burde nok 

have været foretaget tidligere. Valhøj Skole har gennem de sidste par år oplevet et stort pres fra nye 

elever og derfor jævnligt efterspurgt kommunale tiltag, bl.a. i forbindelse med vores udtalelser til 

budgethøringerne. 

Vi er glade for at distrikterne ændres så tilstrømningen til Valhøj formindskes noget. Men Valhøj 

bliver den suverænt største skole, og det er vi noget bekymrede over. Valhøj skole har været kende-

tegnet af nærhed. Dette vurderer vi kan blive udfordret med mindst 1400 elever!  Valhøj Skole 

rummer også Pædagogisk Center for Autisme og modtageklasser, hvilket stiller krav til skolens ind-

retning og organisering. 

 

I de sidste par år har vi arbejdet med skolens værdier, som er Faglighed, Ansvar, Engagement, Re-

spekt og Bevægelse. Alle er værdier som umiddelbart godt kan skaleres op, men det kræver rigtig 

gode rammer og ledelse. Vi forventer derfor ikke at udbygningen af Valhøj Skole bliver set som en 

mulighed for effektivisering. 

 

En så stor udbygning, som bliver påkrævet for at rumme det dobbelte antal elever af, hvad der er på 

Valhøj Skole i dag, kræver mange overvejelser bl.a.:  

1. Hvordan skal skolens læringsrum være i fremtiden. 

2. Hvilke muligheder er der for skolens SFO. 

3. Idræts- og bevægelsesrum både inde og ude. 

4. Faglokaler generelt herunder også den større fokus på at kunne tilbyde håndværksmæssige 

kompetencer/udfordringer.  

5. Rum til elever med særlige behov – skolens PCA og modtageklasser. 

6. Arbejdspladser til personale. 

7. Trafikforhold generelt. Tilkørsel, parkering, cykelstier mv. Den nuværende skolebestyrelse 

har arbejdet intenst med trafiksituationen omkring Valhøj skole, som allerede nu med om-

kring 700 elever er kaotisk. Vi har et godt samarbejde med politiet og Teknisk forvaltning, 

men en udbygning af skolen i den påtænkte størrelsesorden kræver virkelig grundig plan-

lægning, hvor der tages højde for de adfærdsmønstre, som vi allerede kender i dag. Ændring 

af de trafikale forhold omkring skolen skal være på plads undervejs i byggeperioden og før 

den nye skole indvies. Adgangsveje og trafikken skal styres nøje af hensyn til sikkerheden 

for eleverne og naboerne. 

 

Skolebestyrelsen anbefaler, at der tænkes stort og nyt. Bygger en skole for fremtiden. Skolebesty-

relsen vil gerne inddrages og være aktive medspillere sammen med personale, ledelse og elever for 

at virkeliggøre en ny version af Valhøj Skole og samtidig bevare og udvikle ånden på Valhøj Skole. 

 

Anna Fougt 
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